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An hon. Member: No, we have not.

Mr. Harding: I suggest we have this final question and 
adjourn, and come back and have a go next week.

The Chairman: Mr. Stevens wanted to ask a question. I do 
not know if Mr. Andre will defer to Mr. Stevens or not.

Mr. Andre: I have one more comment. I am intrigued by 
the difference between any of these projections on that 
Figure I and the Alberta Energy Resources Conservation 
Board projections, specifically between 1973 and 1974, 
which is the period we are in now. The Alberta projections 
that indicate licensing at this instant might be a little 
premature. Maybe you could think about these other con
siderations before jumping in. Your curve conveniently 
departs at this instant, making it appear as if this is the 
absolute essential time. I notice this report appeared in 
December, and I wonder how come it took this length of 
time to make the announcement.

Mr. Macdonald (Rosedale): I can explain that. As I men
tioned, I had consultations with the industries, and subse
quently I had meetings at the Board with three of the 
Alberta Ministers on the Alberta Energy Resources Con
servation Board.

Dr. Howland: The overlay here is the Alberta Board. I 
could give you overlays from various companies, some of 
which were less optimistic than the Alberta Board.

Mr. Stevens: Mr. Chairman, I have a few preliminary 
questions. I do not think they will take very long if I could 
have the indulgence of the Committee for a moment.

My first question is directed to the Minister. I was won
dering if the Minister has had. . .

Mr. Blais: Mr. Chairman, on a point of order, I thought 
the comments made by my friend were to the effect that 
we have not exhausted this topic and it is past 10 o’clock. I 
would suggest that there has not been consent from all 
members to continue at this time. Perhaps this might be an 
opportunity to adjourn before Mr. Stevens launches into 
his questions.

The Chairman: I asked the view of the Committee. I did 
not call for a formal vote, but I did suggest that we are 
going to meet again. I think it is only fair that every one 
gets an opportunity to question.

Mr. Schumacher: Before we adjourn, Mr. Chairman, 
could I ask what the disposition is going to be?

The Chairman: Will the Minister and the Board members 
agree to come back next week?

An hon. Member: How about next Tuesday morning. That 
is the day after the budget.

Mr. Macdonald (Rosedale): I prefer to come Tuesday 
rather than Thursday morning, which is a Cabinet day.
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The Chairman: Could we have an expression from the 

committee if they would agree to meet one week from 
Tuesday. This would give Dr. Howland and the National 
Energy Board time to prepare some material on the points 
that were raised.

Un député: En effet.

M. Harding: Je propose dès lors qu’on permette au député 
de poser une dernière question et qu’on lève la séance 
ensuite pour reprendre cette étude la semaine prochaine.

Le président: M. Stevens voulait poser une question. 
Est-ce que M. Andre voudrait lui céder son tour?

M. André: J’ai une dernière remarque. Je ne m’explique 
pas la différence entre les projections figurant au tableau I 
et celles de l’Office de conservation des ressources énergé
tiques de l’Alberta, et plus particulièrement des projec
tions se rapportant aux années 1973-1974, c’est-à-dire la 
période actuelle. Les projections de l’Alberta concernant 
les autorisations accordées sont peut-être prématurées. 
Aussi faudrait-il sans doute tenir compte de ces autres 
facteurs. Votre courbe en s’écartant opportunément à cet 
endroit, laisse entendre que c’est là le moment idéal. Or je 
constate que le rapport a été rendu public en décembre et 
je me demande pourquoi il a fallu tant de temps pour faire 
cette déclaration.

M. Macdonald (Rosedale): C’est facile à expliquer. Ainsi 
que je l’ai déjà dit, j’ai consulté des représentants de 
l’industrie, après quoi j’ai discuté avec trois ministres de 
l’Alberta et des gens à l’Office de conservation des res
sources énergétiques de l’Alberta.

M. Howland: Voici les chiffres de l’Office de l’Alberta; je 
pourrais vous donner ceux présentés par diverses sociétés 
dont certaines sont moins optimistes que l’Office.

M. Stevens: Monsieur le président, je voudrais poser quel
ques questions préliminaires. Ce ne sera pas long.

J’aimerais savoir si le ministre . ..

M. Blais: Monsieur le président, j’invoque le Règlement. 
Le député avait dit que la question n’est pas encore épui
sée car je constate qu’il est 10 heures passé. Je ne pense 
pas que tous les membres soient d’accord pour poursuivre 
la séance. Le moment est peut-être venu de lever la séance 
avant que M. Stevens commence à poser ses questions.

Le président: J’ai demandé l’avis du Comité. Je n’ai pas 
mis la question aux voix, mais j’ai dit qu’on se réunirait à 
nouveau. Il n’est que juste que chacun puisse poser des 
questions.

M. Schumacher: Avant de lever la séance, monsieur le 
président, pourriez-vous nous communiquer les disposi
tions que vous avez prises?

Le président: Est-ce que le ministre et les membres de 
l’Office acceptent de revenir la semaine prochaine?

Un député: Que pensez-vous de mardi prochain, c’est-à- 
dire le lendemain du budget?

M. Macdonald (Rosedale): Je préfère venir mardi plutôt 
que jeudi matin en raison de la réunion du cabinet.

Le président: Le Comité est-il d’accord pour que nous 
nous réunissions mardi prochain. Ceci permettrait à M. 
Howland et à l’Office nationale de l’énergie de préparer 
des documents concernant les questions qui ont été 
soulevées.


